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3/2024 
Zápis z jednání Pracovního týmu  

RHSD ČR pro vzdělávání a lidské zdroje 
dne 04.06.2024 od 14.00 hodin, VZS MŠMT 

PŘÍTOMNI: viz prezenční listina 

PROGRAM JEDNÁNÍ: 
 

1. Úvod/zahájení 
2. Shrnutí plnění závěrů z jednání pracovního týmu ze dne 26.03.2024 

• předkládá Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy ČR  

3. Informace o připravované novele zákona č. 179/2006 Sb., o ověřování a uznávání 

výsledků dalšího vzdělávání a o změně některých zákonů (zákon o uznávání výsledků 

dalšího vzdělávání) 

• předkládá Svaz průmyslu a dopravy ČR, p. Rathouský  

4. Podpora středního odborného vzdělávání 

• předkládá Unie zaměstnavatelských svazů ČR, J. Horecký 

5. Příprava státního rozpočtu na rok 2024 v kapitole 333 

• předkládá Českomoravský odborový svaz pracovníků školství, F. Dobšík  

6. Výsledky rozpisu rozpočtu 2024 školám a školským zařízením 

• předkládá Českomoravský odborový svaz pracovníků školství, F. Dobšík  

7. Záměry MŠMT v oblasti odměňování pedagogických a ostatních zaměstnanců škol  

a školských zařízení  

• předkládá Českomoravský odborový svaz pracovníků školství, F. Dobšík  

8. Různé/Diskuse 

9. Závěr 

 
1. Úvod/zahájení 

Jednání PT RHSD pro vzdělávání a lidské zdroje (dále jen „školská tripartita“) zahájil vedoucí 
pracovního týmu školské tripartity a vrchní ředitel sekce vzdělávání a mládeže MŠMT  
Mgr. Jan Mareš, MBA (dále jen „VŘ II“). Přivítal ministra školství, mládeže a tělovýchovy  
doc. PhDr. Mikuláše Beka, Ph.D. (dále jen „PM“) a rovněž přivítal i přítomné členy, stálé hosty  
a hosty školské tripartity. VŘ II poté sdělil, že zapisovatelkou jednání bude tajemnice vrchního 
ředitele a zástupce vrchního ředitele sekce vzdělávání a mládeže MŠMT Bc. Renáta Kašparová 
a ověřovateli Ing. Miloš Rathouský za Svaz průmyslu a dopravy (SP ČR) a Mgr. Markéta Seidlová 
za Českomoravský odborový svaz pracovníků školství (ČMOS PŠ). Školská tripartita 
s procedurálním návrhem souhlasila. 
 
Delegace zaměstnavatelů představila své přizvané hosty takto: technický ředitel Svazu 
podnikatelů ve stavebnictví Ing. Pavel Ševčík, Ph.D. (vystoupení v bodě 4 programu jednání). 
Delegace odborů představila své přizvané hosty takto: za Učitelskou platformu  
Janu Servusovou. Členové školské tripartity souhlasili s jejich přítomností po celou dobu jednání 
školské tripartity. 
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VŘ II se ujal slova a uvedl, že pan ministr se bude účastnit jednání školské tripartity maximálně  
do 15.00 hodin, a to z důvodu dalšího pracovního programu, a proto se v úvodu PM vyjádří  
ke stěžejním bodům programu tak, aby mohly být vzneseny případné dotazy a následně 
zodpovězeny PM. 
 
VŘ II zmínil, že na základě společné dohody vedoucích delegací zaměstnavatelů a odborů  
a v návaznosti také na dřívější odchod pana ministra ze školské tripartity, dojde k přeřazení bodů 
jednání a sloučení. 
 
Další body programu jednání školské tripartity (mimo 1. bod „Úvod/zahájení“,  
který již proběhl) budou tedy následující:  
 
2. Příprava státního rozpočtu na rok 2024 v kapitole 333, výsledky rozpisu rozpočtu 2024 

školám a školským zařízením a záměry MŠMT v oblasti odměňování pedagogických  
a ostatních zaměstnanců škol a školských zařízení 

• předkládá Českomoravský odborový svaz pracovníků školství, F. Dobšík  

3. Podpora středního odborného vzdělávání 

• předkládá Unie zaměstnavatelských svazů ČR, J. Horecký 

4. Shrnutí plnění závěrů z jednání pracovního týmu ze dne 26.03.2024 

• předkládá Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy ČR  

5. Informace o připravované novele zákona č. 179/2006 Sb., o ověřování a uznávání výsledků 

dalšího vzdělávání a o změně některých zákonů (zákon o uznávání výsledků dalšího 

vzdělávání)  

• předkládá Svaz průmyslu a dopravy ČR, p. Rathouský  

6. Různé/Diskuse 

7. Závěr 

 

VŘ II nechal hlasovat o návrhu programu jednání. 

 

Usnesení 1/3/2024 
 
PT RHSD pro vzdělávání a lidské zdroje schvaluje navržený program jednání. 
 
Usnesení bylo přijato. 

 
2. Příprava státního rozpočtu na rok 2024 v kapitole 333, výsledky rozpisu rozpočtu 2024 
školám a školským zařízením a záměry MŠMT v oblasti odměňování pedagogických  
a ostatních zaměstnanců škol a školských zařízení 
 
PM se ujal slova a vyjádřil se k státnímu rozpočtu na rok 2025. Dne 22.04.2024 byl předán 
Ministerstvu financí vstupní návrh pro přípravu státního rozpočtu, a to v kapitole resortu 
školství na rok 2025. Jedna z rozpočtových položek, u kterých došlo k navýšení, je položka  
na platy pedagogických pracovníků. Jedná se o mandatorní výdaj, a to o 10 mld. Kč.  
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Druhá významná položka je výdaj na vysoké školy. Podíl výdajů na vysoké školy již několik let 
stagnuje, ale zároveň roste populační vlna, roste poptávka po lékařských profesích, rozvoj 
jaderné energetiky si žádá technické profese a je třeba navyšovat počty studentů ve vybraných 
oborech a navýšit kapacity všech vysokých škol. V rámci financování vysokého školství  
je proto navrhováno navýšení o 6 mld. Kč na provozní prostředky. 
 
Další položka se týká financování nepedagogických pracovníků, kde se vracíme ke stavu roku 
2023, což je vhodná vyjednávací základna pro případný převod financování těchto pozic  
na zřizovatele. Zároveň je to vhodná částka, pokud nebude docházet k převodu na zřizovatele, 
aby byl prostor pro navyšování platů v tomto sektoru. 
 
Poslední významná položka se týká investic, návrh zahrnuje 7,5 mld. Kč do infrastruktury škol, 
1,5 mld. Kč do infrastruktury vysokých škol. Souvisí to mimo jiné s poptávkou po mateřských 
školách, kde nelze využít evropské prostředky, a kapacit na základních a středních školách,  
kde zřizovatelé nejsou schopni zajistit převis poptávky. 
 
Dále vyčíslujeme asi 1 mld. Kč na institucionalizaci podpůrných pozic speciálních pedagogů  
a pozic školních psychologů. Je to výchozí pozice MŠMT pro vyjednávání, která nebudou 
jednoduchá, neboť ekonomické prognózy nejsou příliš optimistické, ale zároveň by mělo být 
naplněno programové prohlášení vlády o výdajích do školství. 
 
V rámci konsolidačního balíčku bylo zrušeno hlasování vlády o vstupním návrhu rozpočtu  
a místo toho budou probíhat politická vyjednávání mezi ministry, a to na intenzivní bázi, 
předpokládáme nejméně do podzimu. 
 
K rozpisu rozpočtu pro letošní rok PM uvedl, že krajským úřadům bylo dáno k dispozici  
jako rezerva 800 mil. Kč nespotřebovaných výdajů z minulého roku, vedeny jsou jako záloha  
na řešení případných potřeb. Byl vypsán program pro vysoké školy ve výši 800 mil. Kč  
na mzdovou kohezi a brzy bude vypsán program na částku 200 mil. Kč na podporu excelence  
na vysokých školách. 
 
Návrh odborů na odměňování (týká se zvyšování tarifů), jak byl předložen školské tripartitě,  
má podporu PM. Je třeba se držet na vyjednaném poměru tarifních a netarifních složek platu. 
Patrná je potřeba specifických tabulek v některých oborech, ale politická debata v tomto 
tématu příliš nepokročila. Zvláštní příplatky by měly projít valorizací, ale je potřeba shoda  
na vládní úrovni. 
 
Mgr. Markéta Seidlová (ČMOS PŠ) poděkovala za návrh rozpočtu na rok 2025, a to za podobu, 
jak byl zatím navržen. Přineslo by to jistotu školám v jejich financování na následující období. 
Podnět Unie zaměstnavatelských svazů, který byl předložen na jednání v únoru se týká žádosti 
na zvýšení tabulky č. 1 pro nepedagogické pracovníky, a to ještě v tomto roce. Jednání o úpravě 
tarifních tabulek ještě v tomto roce více méně probíhají.  ČMOS PŠ předkládá písemný návrh na 
zvýšení tarifních tabulek pro pedagogické i nepedagogické pracovníky od 1.1.2025 o 10 % a dále 
pak návrh na úpravu specializačních příplatků příplatků. Příplatky, zejména ty specializační, 
nebyly valorizovány velmi dlouho, příplatky za třídnictví sice ano jejich zvýšení by bylo 
hodnoceno velmi kladně s ohledem na množství povinností s nimi spojených. Jejich zvýšení je 
snadnější i s ohledem na to, že tento krok lze provést pouze nařízením vlády. 
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PM zareagoval, že jednoznačně souhlasí se zvýšením tabulek pro nepedagogické pracovníky. 
Úpravu tarifních tabulek v příštím roce neodmítl. 
   
Ing. Jiří Zajíček (UZS ČR) uvedl, že se ztotožňují s požadavkem odborů, neboť i zaměstnavatelé 
vidí, že je třeba zvýšit tarifní platy a nastavení 80 % ku 20 % je ideální, dostatečně motivační. 
Zvýšit je třeba i specializační příplatky, neboť administrativy přibývá i na středních školách. 
 
Mgr. Petr Baierl (VOS ČMKOS) poděkoval PM za navýšení finančních prostředků v návrhu 
rozpočtu pro vysoké školy. Je rád, že se pracuje na novele vysokoškolského zákona. Problémem 
se stává menší poptávka po technických oborech a vyšší poptávka po humanitních oborech. 
  
PM uvedl, že se pracuje na přípravě nového vysokoškolského zákona, novelizace už nevedou  
ke zefektivnění tohoto zákona. Problémem je i velká míra nedokončení vysokoškolského studia.  
 
Ing. Hana Vyhnisová (MF ČR) uvedla, že nerozporuje nastavení tarifní a nadtarifní části platu  
v poměru 80 % ku 20 %, neboť to je v programovém prohlášení vlády, ale dotázala se,  
zda na tom panuje opravdu všeobecná shoda u odborné veřejnosti. Ředitelé ztrácí možnost 
ohodnocovat mladé pedagogy. 
 
Jana Servusová (Učitelská platforma) zareagovala, že učitelé preferují co nejvyšší tarifní část 
platu právě s ohledem na to, co všechno museli ředitelé z nadtarifních částí hradit. Odměňování 
mnohdy určuje zřizovatel, a to je potom jenom na jeho vůli. 
 
Ing. František Mihulka (SUZ ČR) uvedl, že poměr tarifní a nadtarifní části platu ve výši 80 %  
ku 20 % je z jeho pohledu plně vyhovující pro ředitele škol. 
 
PhDr. Dana Čapková, Ph.D. (SSŠČMS) uvedla, že za sdružení pro soukromé školy dlouhodobě 
podporují poměr tarifní a nadtarifní části platu ve výši 70 % ku 30 %, protože tam je větší 
možnost motivační složky. 
 
VŘ II nechal hlasovat o návrhu následujícího usnesení.  
 

Usnesení 2/3/2024 
 
PT RHSD pro vzdělávání a lidské zdroje podporuje návrh rozpočtu MŠMT pro rok 2025 
v kapitole resortu školství, a to z hlediska struktury i výše jednotlivých rozpočtových položek, 
tak jak je sestaven pro vyjednávání na vládní úrovni. Dále podporuje návrhy na navyšování 
tarifních platů, a to minimálně o 10 % a valorizaci zvláštních příplatků. 
 
Usnesení bylo přijato. 

 
PM následně informoval přítomné členy školské tripartity o aktuálních výsledcích přijímacího 
řízení na střední školy. MŠMT připravilo porovnání výsledků z hlediska průměrné hodnoty  
na přijetí a to ukázalo, že rozdíly mezi regiony nejsou tak velké. Praha samozřejmě má vyšší 
hladiny těchto hodnot. Kapacitní problém nenastal. Nepotkává se poptávka po oborech  
s jejich nabídkou v některých regionech. Není zájem jen o gymnázia, jmenovitě stoupá zájem  
o zdravotnické obory, průmyslové školy apod. MŠMT se setká se zástupci hlavního města Prahy 
a Středočeského kraje, kde je velká disproporce a kapacity je třeba řešit společnými silami  
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na základě získaných dat z přijímacího řízení. K dispozici ještě nejsou výsledky 2. kola přijímacího 
řízení. Přehled je zpracován na stránkách České školní inspekce www.vzdelavanivdatech.cz.  
 
Ing. Miloš Rathouský (SP ČR) poděkoval PM za odvahu zdigitalizovat přijímací řízení,  
které si již dlouho přáli, systém funguje dobře a bylo by dobré tento systém rozvíjet. Dalším 
krokem by mohlo být zjišťovat výsledky vzdělávání na základních školách, nikoliv jen během 
příjímacího řízení. 
 
VŘ II poděkoval PM za účast na školské tripartitě. 
 
3. Podpora středního odborného vzdělávání 
 
Podklady k jednání byly zaslány všem členům školské tripartity. Jedná se o Průběžnou zprávu  
o realizaci strategických opatření pro rozvoj středního odborného vzdělávání a Strategii 
středního odborného vzdělávání, tj. Opatření na podporu středního odborného vzdělávání 
navrhovaná HK ČR, SP ČR, KZPS/SPS. 
 
VŘ II uvedl, že na Plenární zasedání RHSD ČR v červenci má být předložen materiál do bodu: 

Průběžná zpráva o plnění opatření na podporu středního odborného školství a strategie  

jeho rozvoje.  

 

Školské tripartitě shrnul materiál k tématu středního odborného vzdělávání ředitel odboru 

středního, vyššího odborného a dalšího vzdělávání MŠMT Ing. Bc. Petr Bannert, Ph.D. 

 
Ing. Bc. Petr Bannert, Ph.D. (MŠMT) informoval, že materiál popisuje strategii MŠMT ve vztahu 
k odbornému vzdělávání, ale i k dalším tématům vzdělávací politiky, která jsou zohledněna 
v koncepčních dokumentech, jako jsou Dlouhodobý záměr vzdělávání v ČR 2023-2027  
a Strategie vzdělávací politiky 2030+. Na Plenárním zasedání RHSD ČR v září roku 2023 byl 
předložen materiál Opatření na podporu odborného vzdělávání jako reakce na materiál Svazu 
podnikatelů ve stavebnictví, který se předložil ve vzájemné shodě. MŠMT vše posuzuje  
jako celek, a to nejen v kurikulární oblasti, ale i z hlediska legislativy a financování. Materiál 
předložený zaměstnavateli čerpal ze strategických dokumentů MŠMT, přičemž opatření MŠMT 
byla doplněna o aktuální potřeby právě z terénu.  
 
VŘ II doplnil, že oba předložené materiály se doplňují, MŠMT avizovalo, že nebude předkládat 
žádnou novou strategii, ale pouze souhrn aktivit na podporu středního odborného vzdělávání, 
což bylo odsouhlaseno na pracovních jednáních, která již dříve proběhla. Navrhuje předložit oba 
materiály současně. 
 
Ing. Miloš Rathouský (SP ČR) poděkoval za úvodní slovo a zmínil, že oba předložené materiály 
se doplňují, ale samy o sobě nemají vypovídající hodnotu a souhlasí s tím, aby byly předloženy 
společně. 
 
Ing. Pavel Ševčík, Ph.D. (SPS) dodal, že usnesením z Plenárního zasedání RHSD ČR bylo uloženo, 
že se má podat zpráva, jak jsou opatření ze září 2023 plněna a druhý úkol byl zpracovat Strategii 
středního odborného vzdělávání, což zaměstnavatelé splnili. 
 

http://www.vzdelavanivdatech.cz/
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VŘ II shrnul, že obsahová část a forma, název dokumentu, který bude nejpozději 25.06.2024 
předložen jako podklad na program Plenárního zasedání RHSD ČR (uskuteční se dne 
16.07.2024), bude ještě předmětem jednání MŠMT a zainteresovaných subjektů. 
Romana Nováčková (HK ČR) doplnila diskusi s tím, že oba dokumenty jdou vedle sebe, nikoliv 
spolu. Podnětů k naplnění je mnoho, ale přenosem do praxe se jich hodně ztrácí. Proto žádá, 
aby oba materiály byly předloženy na Plenární zasedání RHSD ČR pouze společně. 
 

Usnesení 3/3/2024 
 
PT RHSD pro vzdělávání a lidské zdroje bere věcně na vědomí oba předložené dokumenty 
Průběžná zpráva o realizaci strategických opatření pro rozvoj středního odborného vzdělávání 
a Opatření na podporu středního odborného vzdělávání navrhovaná HK ČR, SP ČR, KZPS/SPS 
a ukládá MŠMT a reprezentaci zaměstnavatelských svazů, aby před předložením na Plenární 
zasedání RHSD ČR byl sjednocen název a obsah předkládaného materiálu. 
 
Usnesení bylo přijato. 

 

4. Shrnutí plnění závěrů z jednání pracovního týmu ze dne 26.03.2024 
 
VŘ II shrnul plnění závěrů z jednání pracovního týmu ze dne 26.03.2024 a informoval  

o tom školskou tripartitu. Jedná se o následující body: 

 

a) Problematika dohody na podobě „Společného záměru podpory dalšího profesního 

vzdělávání jako integrální součást celoživotního učení“ 

Proběhlo jednání s PM Jurečkou dne 16.05.2024, kde vyplynuly tyto následující závěry: 

partnerský model na půdorysu rady vlády, činnost sektorových rad s podporou OPZ+, 

reprezentace zaměstnavatelů předloží do poloviny června svůj návrh podoby činnosti 

sektorových rad. S postupem a s principy spolupráce bude seznámeno Plenární zasedání 

RHSD ČR dne 16.07.2024. 

 

b) Problematika PHmax 

Novela nařízení vlády č. 110/2024 Sb., kterým se mění nařízení vlády č. 123/2018 Sb.,  

o stanovení maximálního počtu hodin výuky financovaného ze státního rozpočtu  

pro základní školu, střední školu a konzervatoř zřizovanou krajem, obcí nebo svazkem obcí, 

byla schválena a publikována ve Sbírce zákonů dne 16.05.2024 jako NV č. 110/2024 Sb. 

MŠMT zaslalo do škol informativní dopis dne 17.05.2024. 

 

c) Problematika podmínek posuzování zdravotní způsobilosti ke studiu některých oborů 

vzdělávání a případná novelizace NV č. 211/2010 Sb., o soustavě oborů vzdělání  

v základním, středním a vyšším odborném vzdělávání 

Pro jednání v této věci byla oslovena reprezentace praktických lékařů pro děti a dorost. 

Čeká se na potvrzení termínů k jednání. 

 

d) Domovy mládeže (úpravy výše úhrady za ubytování žáků, výše normativu  

na ubytovaného žáka pro stanovení počtu nepedagogických pracovníků) 
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Pracovní jednání se zástupci Asociace domovů mládeže a internátů ČR (ADMIN)  

se uskutečnilo na MŠMT dne 10.04.2024. Hlavními tématy byly výše úplaty za ubytování  

na DM (shoda na potřebě navýšit platbu v právních předpisech, je třeba hledání shody  

na výši – má jak ekonomicko-administrativní rozměr, tak je nutné zohlednit  

i socioekonomický statut) počet ubytovaných žáků/studentů na vychovatele (i s aspektem 

zajištění bezpečnosti v nočních hodinách apod.). Zástupce MŠMT se zúčastnil valné 

hromady této profesní asociace v Hradci Králové dne 31.05.2024. Shoda panuje na zvýšení 

úhrady za ubytování v domovech mládeže, 1. kategorie na 3.000 Kč jako maximální částka. 

Na základě výstupů bude následně upravena vyhláška v tomto smyslu.  

 

e) Duální vzdělávání 

Záměr MŠMT na úpravu školského zákona byl předložen do programových materiálů  

pro jednání Plenárního zasedání RHSD ČR dne 06.05.2024. Jeho projednání bylo 

pozastaveno, neboť prezident HK ČR sdělil, že předloží MŠMT návrh HK ČR v podobě 

ukotvení do samostatného zákona. PM sdělil, že rozhodne v dané věci až po seznámení  

se s návrhem. MŠMT návrh obdrželo dne 17.05.2024. 

 

f) Průběžná zpráva k podpoře středního odborného vzdělávání 

Materiál je nyní na programu jednání PT RHSD pro vzdělání a lidské zdroje dne 04.06.2024, 

po jeho projednání bude zařazen na program Plenárního zasedání RHSD ČR dne 16.07.2024. 

 

Usnesení 4/3/2024 
 
PT RHSD pro vzdělávání a lidské zdroje bere na vědomí shrnutí plnění závěrů z jednání 
pracovního týmu ze dne 26.03.2024. 
 
Usnesení bylo přijato. 

 
5. Informace o připravované novele zákona č. 179/2006 Sb., o ověřování a uznávání výsledků 

dalšího vzdělávání a o změně některých zákonů (zákon o uznávání výsledků dalšího 

vzdělávání) 

 

Podklad k jednání byl zaslán všem členům školské tripartity. 
 

VŘ II uvedl, že jako podklad byla členům tripartity poskytnuta důvodová zpráva z materiálu  
do porady vedení MŠMT a materiál bude dále předložen do meziresortního připomínkového 
řízení. 
 
Mgr. Monika Měšťanová (MŠMT), vedoucí oddělení odborného a dalšího profesního 
vzdělávání, okomentovala projednávaný bod jednání. Materiál byl schválen poradou vedení 
MŠMT. V rámci novely je nejdůležitější změnou digitalizace průběhu správního řízení  
pro udělení, prodloužení, příp. zamítnutí autorizace, tzn. digitalizace všech procesů  
mezi žadatelem a MŠMT a dále digitalizace administrativních činností, které vyplývají z činnosti 
autorizované osoby. Nastává změna koncepce úplné profesní kvalifikace, v novele oddělujeme 
tyto dva procesy na počáteční vzdělávání a další vzdělávání. Účinnost je navržena k 01.01.2026 
s tím, že u používání informačního systému bude odložena účinnost k 01.01.2027. 
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Ing. Miloš Rathouský (SP ČR) vyjádřil zklamání, že před jednáním nedostali znění návrhu, ale 
jen část z důvodové zprávy, ze které nejsou jasné navrhované změny. Dále doplnil, že své 
připomínky uplatní v rámci meziresortního připomínkového řízení. Co je zajímá, je otázka 
úplných profesních kvalifikací jakožto souvislosti s počátečním vzděláváním. Nesmí se podcenit 
v zákoně, aby to fungovalo na obě strany. Kompetence Národní rady pro kvalifikace s tím úzce 
souvisí, dále je také důležité vytváření smíšených komisí pro zkoušky. 
 
Romana Nováčková (HK ČR) upozornila na paragraf číslo sedm, který hovoří o tvorbě 
kvalifikačních standardů. Rovněž vznesou připomínky v rámci meziresortního připomínkového 
řízení. 
 
Ing. Hana Vyhnisová (MF ČR) uvedla, že je dobré vždy v materiálu uvést, zda uvedený finanční 
dopad je již zabezpečený z rozpočtu, zvláště pokud je zvýšený. 
 

Usnesení 5/3/2024 
 
PT RHSD pro vzdělávání a lidské zdroje bere na vědomí informace o připravované novele 
zákona č. 179/2006 Sb., o ověřování a uznávání výsledků dalšího vzdělávání a o změně 
některých zákonů (zákon o uznávání výsledků dalšího vzdělávání). 
 
Usnesení bylo přijato. 

 
6. Různé/Diskuse 
 
VŘ II představil nadcházející události na MŠMT. Uvedl, že ve Velkém zrcadlovém sále na MŠMT 
dne 26.06.2024 v 10:00 hodin proběhne Kulatý stůl k problematice vyššího odborného 
vzdělávání. Pozvánky na událost budou rozeslány. 
 
Dále informoval o tom, že došlo k zahájení debaty o přijímacím řízení, tzn. debata nad náměty 
pro budoucí koncept přijímacího řízení. Ředitel CZVV Miroslav Krejčí bude mít schůzku s řediteli 
některých škol k vyhodnocení elektronického přihlašovacího systému DiPSy – co by měl systém 
do budoucna ještě obsáhnout a jaké jsou stávající technické možnosti, co je proveditelné. 
 
V rámci revize RVP ZV byla ukončena veřejná debata. Bylo doručeno velké množství podnětů, 
kterými se MŠMT bude nyní zabývat. Jedná se stále o pracovní verzi materiálu. 
 
Mgr. Markéta Seidlová (ČMOS ČR) požádala o informaci k vyhlášce č. 410/2005 Sb.,  
o hygienických požadavcích na prostory a provoz zařízení a provozoven pro výchovu  
a vzdělávání dětí a mladistvých, a dále o informace k Fondu kulturních a sociálních potřeb (dále 
jen „FKSP“).   
 
VŘ II uvedl, že vyhláška č. 410/2005 Sb. je v gesci Ministerstva zdravotnictví a MŠMT na této 
vyhlášce spolupracuje. Tak jak byla navrhována, je účinná od 01.07.2024, ale je navázána  
na novou vyhlášku o technických požadavcích na stavby (viz nový Stavební zákon č. 283/2021 
Sb.). Finální verze vyhlášky bude brzy zveřejněna ve Sbírce zákonů. 
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Mgr. Markéta Seidlová (ČMOS ČR) předložila informaci k FKSP. Odbory žádají, aby se zvýšil 
objem prostředků na FKSP opět na 2 % a změnila se struktura využití 50 % z objemu prostředků 
pouze na produkty spoření ve stáří. Preference jsou využít tyto prostředky spíše na sportovní 
aktivity či rekreaci nebo vzdělávání. Domluva s PM Stanjurou byla, že se sejdou v druhé polovině 
roku a případně přehodnotí toto nastavení. Odbory žádají o podporu školské tripartity v této 
záležitosti. 
 
Ing. Marcela Davídková Antošová, CSc. (AVOŠ) uvedla, že Průběžná zpráva o realizaci 
strategických opatření pro rozvoj středního odborného vzdělávání uvádí, že v roce 2022 MŠMT 
ustanovilo Radu pro odborné vzdělávání. Žádá o obnovení setkávání této platformy. 
 
Ing. Miloš Rathouský (SP ČR) zmínil, že chtějí být součástí dalších debat k přijímacímu řízení. 
Požádal, aby na příští jednání školské tripartity byly zařazeny body: Informace k revizi RVP ZV  
a rovněž informace k Inovaci oborové soustavy. 
 
7. Závěr 
 
VŘ II ukončil diskusi a navrhl svolat příští jednání na konec srpna 2024. S návrhem sociální 
partneři souhlasili. Termín bude ještě projednán s PM a bude avizován s ohledem  
na jeho program. Na závěr poděkoval přítomným za účast a věcnou debatu, ukončil jednání  
a rozloučil se. 
 
Zapsala: 
Bc. Renáta Kašparová 
tajemnice vrchního ředitele a zástupce vrchního ředitele sekce vzdělávání a mládeže MŠMT 
 
Schválil:  
Mgr. Jan Mareš, MBA  
vedoucí PT RHSD ČR pro vzdělávání a lidské zdroje  
vrchní ředitel sekce vzdělávání a mládeže MŠMT 
 
Ověřili: 
Ing. Miloš Rathouský, SP ČR 
Mgr. Markéta Seidlová, ČMOS PŠ 
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